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Protokół Nr LI/06

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 30 sierpnia 2006 r.

--------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 11:05

Obradom przewodniczył :
Przewodniczący Rady Miejskiej w Gniewie – pan  Piotr Mroziński.
Obecni:

Radni wg listy obecności oraz zaproszeni goście. Lista obecności radnych
i zaproszonych  gości stanowi załącznik do protokółu.

Nieobecni  usprawiedliwieni  z powodu choroby: pan radny Damian
Klinkosch i pan  radny Edward Korkowski.

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta i Gminy Gniew                     -      Bogdan Badziong
- Skarbnik Miasta i Gminy Gniew       -    Maria Olszewska

Przewodniczący  rady   –  Otwieram LI sesję Rady Miejskiej w Gniewie.
Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali obecnych jest

obecnych  13 radnych, a więc wystarczająca ilość radnych  do podejmowania
prawomocnych uchwał i wniosków.

              Witam Wysoką Radę , Burmistrza, , Panią Skarbnik,

Sołtysów oraz pozostałych Gości i Mieszkańców Gminy

Gniew.

Porządek obrad  oraz materiały radni otrzymali na piśmie. Czy radni mają
inne propozycje do porządku obrad? Nie widzę? Kto z radnych jest za
przedstawionym  porządkiem   obrad? Jednogłośnie. Dziękuję.

Porządek obrad został przyjęty w następującym brzmieniu:

1. Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
-  przyjęcie  porządku obrad
-  przyjęcie protokołu z XLIX i L sesji Rady Miejskiej w Gniewie odbytych

w dniach 28 czerwca 2006 r. i 5 lipca 2006 r.

2. Sprawozdanie Burmistrza z działań podejmowanych w okresie między
sesyjnym.



2

3. Informacja o wykonaniu budŜetu Gminy Gniew za I półrocze 2006 r.

4. Podjęcie  uchwał w sprawie:
a) uchylenia uchwały Nr XLII/298/05 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 1

grudnia 2005 r. w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw
administracji publicznej za pośrednictwem wojewody z wnioskiem
o ustalenie i zmianę urzędowych nazw miejscowości oraz zmianę
określeń rodzajów miejscowości na terenie gminy Gniew – Druk Nr
B/385/06,

b) przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy Gniew dotyczących
nazewnictwa miejscowości połoŜonych na terenie gminy Gniew – Druk
Nr B/386/06,

c) odwołanie przewodniczącego Komisji Statutowej Rady Miejskiej
w Gniewie i powołania przewodniczącego Komisji Statutowej Rady
Miejskiej w Gniewie – Druk Nr B/387/06

d) zmiany uchwały Nr XXXIV/256/05 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 28
kwietnia 2005 r. w sprawie przyjęcia szczegółowych ofert
inwestycyjnych – Druk Nr B/388/06,

e) wyraŜenia zgody na wniesienie aportu do spółki zo.o. pod nazwą Zakład
Usług Komunalnych w Gniewie – Druk Nr B/390/06,

f) zabezpieczenia w formie „Weksla in blanko” dofinansowania inwestycji
pod nazwą: sala gimnastyczna z łącznikiem przy Zespole Szkół
w Opaleniu – Druk Nr B/391/06,

g) nabycia do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości gruntowej
połoŜonej w Gniewie – Druk Nr B/392/06,

h) nadania nazw ulicy w mieście Gniew, przedłuŜeniu istniejącej ulicy
Fryderyka Kapinosa w Gniewie oraz zmiany uchwały Nr XXXVI/210/97
Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27 maja 1997 r. w sprawie zmiany
nazewnictwa ulicy i nazewnictwa drogi wewnętrznej w Gniewie – Druk
Nr B/394/06

i) zmiany budŜetu na 2006 r. – Druk Nr B/395/06,
j)  rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Miejsko-Gminnego

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gniewie – Druk Nr R/397/06,
(odczytanie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej),

k) rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Gniew –
druk Nr R/399/06.

5. Zapytania i postulaty mieszkańców.
6. Odpowiedzi na zapytania i postulaty mieszkańców.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Informacja Przewodniczącego o złoŜonych na piśmie interpelacjach oraz

udzieleniu odpowiedzi pisemnych na te interpelacje.
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10.  Wolne wnioski i informacje.
a) upowaŜnienie Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia Kontroli

11.  Ustalenie terminu i tematu kolejnej sesji.
12.  Zakończenie sesji.

Protokoły  poprzednich XLIX i L sesji były do wglądu w biurze rady,
obecnie znajdują się przy liście obecności i proponuję przyjąć je bez
odczytywania. Czy są uwagi do protokołów? Nie widzę?  Kto jest za przyjęciem
protokołów bez odczytywania? Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt. 1
porządku obrad i przystępujemy do pkt. 2.

Punkt 2

- Przewodniczący rady  – Pkt. 2 porządku obrad – sprawozdanie Burmistrza
z działań podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo. Pan
burmistrz  Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong– ZłoŜył przygotowane na piśmie sprawozdanie, które
stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy są pytania do tego sprawozdania?
Nie widzę?  Na tym zamykam pkt. 2 porządku obrad i przystępujemy  do
pkt. 3.

      Punkt 3

- Przewodniczący rady  – Pkt. 3 porządku obrad – informacja o wykonaniu
budŜetu Gminy Gniew za I półrocze 2006 r. Proszę  o ogólne
przedstawienie informacji o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za I
półrocze 2006 r. poniewaŜ szczegółowo omówiliśmy juŜ je w komisjach.
Jeśli będą pytania proszę o ustosunkowanie się do nich  i udzielenie
stosownej odpowiedzi.  Bardzo proszę pani Skarbnik Maria Olszewska.

- Maria Olszewska – ZłoŜyła informację z wykonania budŜetu Gminy za I
półrocze 2006 r. Przedstawiła dochody i wydatki budŜetu Gminy.
Informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokółu. Dodam jeszcze
tylko ,Ŝe   jestem zadowolona z przedstawionego wykonania (46%)
budŜetu  za I półrocze 2006 roku.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.



4

Andrzej Solecki – Chciałbym przedstawić niegospodarność władz naszego
miasta.  I tak wykonanie opłat targowych jest tylko w wysokości 18%.
Kwota, która z tego tytułu wpłynęła tj. 2840 zł, a wydatków  5490 zł. Co na
to wpływa? Dwa lata temu była przeprowadzona ankieta , w której
społeczeństwo    wypowiedziało się, Ŝe targowisko  ma być na rynku
starego miasta.  Pan Burmistrz powiedział, Ŝe będzie to moŜliwe dopiero,
jak będzie plan zagospodarowania rynku. Do dziś tego targowiska w tym
miejscu nie ma.  Na targowisko przy  ul. Wiślanej ludzie nie przychodzą
więc  targowisko działa w ograniczonym zakresie. Burmistrzowie nie
realizują tego, co chce społeczeństwo. W sprawozdaniu  Rbz – jest podane
,Ŝe stan zadłuŜenia gminy wynosi 14.484 zł z tytułu poręczenia kredytu, jest
to poręczenia dla spółki Eko – Gniew. Spółka powstała po to, Ŝeby
uzyskiwać  fundusze dla kotłowni miejskiej i to nie wypaliło, ale my w
dalszym ciągu utrzymujemy tę spółkę. Poprosiłem pana Burmistrza  o
sprawozdanie finansowe spółki i je  otrzymałem. I , co się okazuje? śe
udziałowcy nie interesują się  tą spółką. Zrembek sprzedano za 70 zł, a  w
2006 r., masy zielonej pozyskano około 7 ton. Jednym z udziałowców jest
ZUK w Gniewie.  Poza tym ZUK przejął kotłownie w szkołach i wymienia
piece, ale nie kupił ani jednego, który spalał by te zrębki. Sama pani Prezes
nauczyła się wyplatać koszyki i je  sprzedaje.  Jest to w tej chwili taka mała
manufaktura.   Na terenie ZUK  stoi taki jeden duŜy kosz i dlaczego nie
moŜna by ustawić tych  koszy zamiast   skrzyń, które postawiono w
mieście.   Byłyby z tego środki na działalność spółki. Plantacja wierzby jest
do składowania odpadów oczyszczalni ścieków. Są to tereny zalewowe i
osady z tej plantacji poprzez wylewy zostały zmyte, a więc  jest to bomba
ekologiczna. My nie zrzucamy ścieków, ale składujemy je na terenie tej
plantacji. Błędem było nie sprzedanie gminnych udziałów   Spólki Eko
nowemu  właścicielowi. UwaŜam, Ŝe nastąpiły jakieś manipulacje.
ZadłuŜenie   gminy wynosi 11.227.116 zł, a w Gazecie Tczewskiej Pan
Burmistrz podał kwotę 10.621.00 zł jest to róŜnica powyŜej 600 tys. zł.
Społeczności naleŜy mówić prawdę. BudŜet jest niedoszacowany  po
stronie wydatków. GOS przedstawił sprawozdanie i w podsumowaniu
sprawozdania   sprawdza się to, Ŝe GOS  otrzymał tych środków za mało i
w związku z tym zabrakło mu 147 tys. zł  do końca roku. W poprzednim
roku było podobnie. Jest to niedoszacowanie i naleŜałoby z tym skończyć.
Podobna sytuacja wystąpiła w bibliotece. Jednostki organizacyjne
przedstawiają swoje juŜ bardzo minimalne plany, które jeszcze się im
potem obcina. Wnioskuję o to, Ŝeby to się w przyszłości nie powtarzało.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pani skarbnik Maria
Olszewska.
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- Maria Olszewska – Chciałabym odnieść  się do tych wątpliwości, które ma
Pan Solecki. To  wykonanie budŜetu jest idealne i   ja nie mam wątpliwości.
Trzeba będzie podjąć jakąś decyzję jeśli chodzi o spółkę Eko- Gniew , ale
póki , co  środki są. W Gazecie Tczewskiej została dobrze podana kwota
600 tys. zł. to jest ta kwota, która................ Ja nikim nie manipuluję.   Przy
planowaniu budŜetu są podane wnioski, którymi muszę się kierować.
Biblioteka dostała więcej.............. Pan,  co sesję powtarza to samo i proszę
mnie więcej nie obraŜać.

- Bogdan Badziong -  Nie będę dyskutował z Panem ,  bo  albo  ktoś się zna
na budŜecie albo nie. Jak moŜna  mówić  o bombie ekologicznej.  Takie
sprawy   podlegają ścisłym kontrolom, a takŜe kontroli sanepidu i to, co Pan
mówi jest Ŝałosne. Nie przystoi radnemu, który się tak o swoim mieście
wypowiada.

- Andrzej Solecki – Ja nie uŜywałem w stosunku do Pani Ŝadnych epitetów.
Jeśli chodzi o zadłuŜenie Gminy, to czy te 600 tys. zł. to nie jest za duŜo?

- Maria Olszewska – Nie to jest kredyt w rachunku bieŜącym, ale to nie jest
zadłuŜenie.

- Andrzej Solecki – Oni przedstawili swój plan, a dostali miej i nie wyrabiają
się dlatego ksiądz organizuje kulturę w mieście.   Są to  spotkania
czwartkowe w sieni oraz  środowe imprezy  na rynku. Przez lipiec, sierpień
przychodziło do salki katechetycznej na półkolonie  około 60-70 osób. Ktoś
inny w gminie wyręcza osoby, które powinny tworzyć kulturę w mieście.
Na nic nie mamy pieniędzy.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt. 3 porządku obrad.
Przystępujemy do pkt. 4.

Punkt 4

- Przewodniczący rady – Pkt. 4 porządku obrad -  podejmowanie uchwał.
Przekazuję dalsze prowadzenie porządku obrad memu zastępcy
wiceprzewodniczącemu rady panu Franciszkowi Sumisławskiemu. Bardzo
proszę.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję.  Jako pierwszy mamy projekt uchwały
w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/298/05 Rady Miejskiej w Gniewie z
dnia 1 grudnia 2005 r. w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do
spraw administracji publicznej za pośrednictwem wojewody z wnioskiem o
ustalenie i zmianę urzędowych nazw miejscowości oraz zmianę określeń
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rodzajów miejscowości na terenie gminy Gniew– Druk Nr B/385/06. Czy
są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za
przyjęciem w/w   uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.  Uchwała została
podjęta.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z
mieszkańcami gminy Gniew dotyczących nazewnictwa miejscowości
połoŜonych na terenie gminy Gniew – Druk Nr B/386/06. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za przyjęciem
w/w   uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.  Uchwała została podjęta.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji
Statutowej Rady Miejskiej w Gniewie i powołania przewodniczącego
Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Gniewie – Druk Nr B/387/06. Czy
są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za
przyjęciem w/w uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.  Uchwała została
podjęta.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/256/05
Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 28 kwietnia 2005 r. w sprawie przyjęcia
szczegółowych ofert inwestycyjnych – Druk Nr B/388/06. Czy ktoś z
radnych ma pytania w tej sprawie? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.

- Andrzej Solecki – W §1 pkt. 4   powinno być do uchwały „Rady
Miejskiej”.

- Przewodniczący obrad –  Dziękuję. Bardzo proszę pan Burmistrz.

- Bogdan Badziong – Do tej uchwały z zeszłego roku.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?
Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem w/w  uchwały? Jednogłośnie.
Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie aportu
do spółki z o.o. pod nazwą Zakład Usług Komunalnych w Gniewie – Druk
Nr B/390/06. Czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do tego projektu? Nie
widzę? Kto jest za przyjęciem w/w   uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia w formie „Weksla in
blanko” dofinansowania inwestycji pod nazwą: sala gimnastyczna z
łącznikiem przy Zespole Szkół w Opaleniu  – Druk Nr B/391/06. Czy ktoś
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z radnych chce zabrać głos w tej sprawie ? Nie widzę?  Kto z radnych jest
za przyjęciem w/w  uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie nabycia do gminnego zasobu
nieruchomości, nieruchomości gruntowej połoŜonej w Gniewie – Druk Nr
B/392/06. Kto z radnych jest za przyjęciem  w/w uchwały? Jednogłośnie.
Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w mieście Gniew,
przedłuŜenia istniejącej ulicy Fryderyka Kapinosa w Gniewie oraz zmiany
uchwały Nr XXXVI/210/97 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27 maja
1997 r. w sprawie zmiany nazewnictwa drogi wewnętrznej w Gniewie –
Druk Nr B/394/06. Dodam ,Ŝe jest wniosek z komisji, aby  ul. Polną
zamienić na ul. Prymasa Wyszyńskiego . Czy są uwagi do tego projektu?
Bardzo proszę. Pani radna Anita Fortuna.

- Anita Fortuna – Proponuję na ul.  Kardynała Wyszyńskiego.
Przeprowadziłam konsultację z mieszkańcami tych działek i proponują
nazwę ulicy Kardynała Wyszyńskiego.

- Bogdan Badziong – Prymasa nie przeszkadza gdyŜ jest to tytuł historyczny.
MoŜe być teŜ i  Kardynała, ale juŜ  bez tego księdza.  Jest to tytuł świecki, a
nie kościelny. Jest to ten, który pełnił czasami funkcję za króla czyli władzę
świecką,

- Przewodniczący obrad – Dziękuję.  Czy radna Anita nadal podtrzymuje
swoją propozycję?

- Anita Fortuna – Tak.

- Marek Barnik – Mówi się  teŜ Prymas 1000-lecia, ale jest to w mieście więc
wy zdecydujecie.

- Przewodniczący obrad – Kto jest za propozycją  Pani radnej Anity Fortuna?
Za głosowały 2 osoby, przeciw  było 5 osób, a , 6 osób wstrzymało się od
głosu. Propozycja nie uzyskała wymaganej ilości głosów. Kto z radnych
jest za nazwa ulicy Prymasa Wyszyńskiego? Za głosowało 11 osób,
przeciw była 1 osoba, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Dziękuję. Uchwała
została podjęta. Przystępujemy do kolejnego projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu na 2006 rok – Druk
Nr B/395/06. Bardzo proszę pani Skarbnik Maria Olszewska.
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- Maria Olszewska – Omówiła zmiany w budŜecie gminy wraz z autopoprawką.
Zwiększenie dochodów w dziale 700 „Gospodarka mieszkaniowa”
o kwotę 4.093 zł nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu najmu.
Zwiększenie dochodów w dziale 710 „Działalność usługowa” o kwotę 2.500 zł
nastąpiło na podstawie podpisanego porozumienia z Ministrem Kultury
i Dziedzictwa Narodowego w sprawie przekazania środków na realizację zadań
związanych z utrzymaniem grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy
Gniew.

Przeniesienie dochodów w dziale 801 „Oświata i wychowanie” o kwotę
1.953 zł nastąpiło w związku z wadliwie zastosowaną klasyfikacją budŜetową.
Zwiększenie dochodów w w/w dziale o kwotę 6.129 zł nastąpiło w związku
z wpłatami z tytułu świadczonych usług – kwota 1.440 zł, z tytułu najmu –
kwota 3.500 zł oraz otrzymanej darowizny – kwota 1.189 zł.

Zwiększenie dochodów w dziale 926 „Kultura fizyczna i sport” o kwotę
7.000 zł nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu świadczonych usług.

Zwiększenie wydatków bieŜących w dziale 700 „Gospodarka
mieszkaniowa” o kwotę 6.093 zł nastąpiło w związku z wpłatami z najmu –
kwota 4.093 zł oraz bieŜącymi potrzebami – kwota 2.000 zł.

Zwiększenie wydatków bieŜących w dziale 710 „Działalność usługowa”
o kwotę 2.500 zł nastąpiło w związku z podpisanym porozumieniem jak wyŜej
napisano.

Przeniesienia wydatków majątkowych w dziale 750, rozdz. 75011
„Urzędy wojewódzkie’ o kwotę 5.000 zł z § 6050 na 6060 nastąpiło w związku
z zastosowaną inną klasyfikacją budŜetową.

Zwiększenie wydatków bieŜących w rozdziale 75023 „Urzędy gmin”
o kwotę 22.000 zł oraz w rozdz. 75075 „Promocja jednostek samorządu
terytorialnego” o kwotę 8.000 zł nastąpiło w związku z bieŜącymi potrzebami.

Zmniejszenie wydatków bieŜących w dziale 757, rozdział 75704
„Rozliczenia z tytułu poręczeń i gwarancji” o kwotę 51.662 zł nastąpiło celem
zwiększenia wydatków bieŜących w dziale 700 „Gospodarka mieszkaniowa” –
kwota 2.000 zł, w dziale 750 „Administracja publiczna” – kwota 30.000 zł,
w dziale 801 „Oświata i wychowanie” – kwota 962 zł, w dziale 900
„Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – kwota 11.200 zł oraz
w dziale 921 „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” – kwota 7.500 zł.

Zwiększenie wydatków w dziale 926 „Kultura fizyczna i sport” o kwotę
7.000 zł nastąpiło w związku z wpłaconymi dochodami z tytułu najmu.

Przeniesienia wydatków bieŜących w dziale 801 „Oświata i wychowanie”
o kwotę 12.112 zł nastąpiły w związku z bieŜącymi potrzebami, wynikłymi
w trakcie realizacji budŜetu.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Czy są pytania? Bardzo proszę. Pan
radny Andrzej Solecki.
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- Andrzej Solecki –  Chcę się zapytać  jaka kwota została przeznaczona dla
urzędu na oświetlenie?

- Maria Olszewska – Biblioteka dostała 15 tys. zł więcej, a oprócz tego
gmina płaci za wszystko. Za mało mamy na energię elektryczną.

- Andrzej Solecki – NaleŜałoby to   w uzasadnieniu  napisać gdzie zostało
wykonane oświetlenie.  Budynek przy lasku nie jest oświetlony. Tam nie
ma Ŝadnej lampy, a prosiłem choć o jedną. Panie Burmistrzu 1 lampę
proszę im zainstalować. Poza tym  chodzi mi  o te wszystkie cięcia  w
budŜecie , które zostały tu przedstawione np. w Bibliotece i GOS w
Gniewie.

- Maria Olszewska – Są środki na koncie i moŜna na coś przeznaczyć te
38.300 zł. Pierwotnie było liczone, Ŝe wpływy do budŜetu będą niŜsze, a
okazało się, Ŝe są wyŜsze.

- Andrzej Solecki – Czy to będzie 108.300 zł  czy 38.300 zł ?

- Maria Olszewska – Będzie 38.300 zł.

- Andrzej Solecki -  Gminny Fundusz Ochrony Środowiska miał    105 tys. zł.

- Bogdan Badziong – To teŜ tak nie jest, Ŝe my gdzieś coś wymyślimy i
fundusz ochrony środowiska da nam środki.  My musimy się ze swoimi
uchwałami do tych zmian dostosować. Stawki na energo-oświetlenie
wzrastają, co roku i to wszystko kosztuje. Tam gdzie lampy były zbędne
zdjęliśmy i zamontowaliśmy w miejsca gdzie były niezbędne (wymienił
wszystkie miejscowości, w których dołoŜono oświetlenie). Taką znaczącą
inwestycją energetyczną będzie inwestycja w Kolonii Ostrowickiej.  Niektóre  wsie nie
miały w ogóle oświetlenia, a teraz juŜ mają. Zwiększyła się ilość lamp  przez ,co stawki
energetyczne wzrastają.

- Andrzej Solecki – Odpowiedź Pana Burmistrza mnie nie zadowala. Pytałem
konkretnie o budynek w Gniewskich Młynach. Były 4 lampy, a teraz nie
ma Ŝadnej. Są to teŜ mieszkańcy naszej  Gminy. Czy nie moŜna zamiast
czterech lamp postawić jednej?  Powiedział  Pan o chodniku od ulicy
Gdańskiej do ul. Krasickiego. Jest to teren gminy. U góry ma być stacja
paliw i będzie robiona droga aŜ do stacji. Chodzą tam ludzie do pracy w
ciemnościach. Jak pan będzie wyglądał jak nie wykona tego zadania przy następnych
wyborach?

Bogdan Badziong – Jest tam inny problem. Ci ludzie, którzy   mieszkają w
Gniewskich  Młynach  nie płacą za mieszkania, do tego jeszcze podpalili
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dach na   budynku. Osoba, która o tym pisze zajmuje tam lokal nielegalnie
my takiego czegoś tolerować nie będziemy. Ten budynek będzie rozebrany
i opowiadania pana Soleckiego nie mają tu nic do rzeczy. Jeśli chodzi o
chodnik to dopiero uzgadnialiśmy przejęcie tego chodnika bo naleŜy on do
Krajowego Zarządu Dróg i przed przejęciem przez Gminę mieli go
naprawić Kwestią wyboru jest to, który chodnik będzie robiony.

- Przewodniczący obrad – Pan Radny powinien zadawać te pytania w pkt. 7.

- Andrzej Solecki – Jestem  zszokowany tym , co Pan Burmistrz w tej chwili
powiedział.  Pan Wice burmistrz posłał mnie do pana Lisieckiego, a tam
dowiaduję się, Ŝe to jest układ. To jest mafia proszę państwa.  Czy to  ja
sobie załatwiam lampę przed budynek?  Ja chcę tego dla ludzi.   Minie
następna kadencja, a ten budynek dalej będzie stał.

- Anita Fortuna – Plan finansowy funduszu ochrony środowiska jest dość
wysoki . W pozycji  nr 3 jest   kwota 10 tys. zł. i 5 tys. zł z dzikich
wysypisk. Na , co te środki moŜna przeznaczyć?

- Maria Olszewska –  W tym paragrafie jest  niskie wykonanie  planu i
moŜna z tego paragrafu przenieść środki na inny paragraf.

- Marek Barnik –  Kolego  Solecki  opowiadasz takie głupoty, Ŝe się wstydzę
za Ciebie.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Kto z radnych jest za przyjęciem w/w
uchwały? Za głosowało 12 osób, 1 głosowała przeciw, głosów
wstrzymujących nie było. Uchwała została podjeta.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność
Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gniewie
– Druk Nr R/397/06. Protokół z kontroli przeczyta pan przewodniczący
Komisji Rewizyjnej  Andrzej Banaszak.

- Andrzej Banaszak – Odczytał w/w protokół z przeprowadzonej kontroli –
protokół z kontroli stanowi załącznik do protokołów  Komisji Rewizyjnej.
Czy po wysłuchaniu  protokołu Nr 2  Komisji  Rewizyjnej ktoś chciałby
zabrać głos? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Co będzie z innymi  stanowiskami w Gminie?  Czy
będzie ktoś ukarany za to, Ŝe zatrudnili osoby w gminie bez konkursu?
RównieŜ stanowiska kierownicze. Czy ktoś chce umyć ręce i zrzucić to na
radę? Gdzie jest winien ten, który do tego dopuścił?
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- Bogdan Badziong – Nie chce się słuchać tego,  jak się słyszy takie
przemówienie. Skargi na kierowników jednostki rozpatruje Rada. Jest to
kompetencja Rady, a nie burmistrza. Od powoływania  kierowników
jednostek  organizacyjnych jest Burmistrz i to nie ma nic do rzeczy.

- Andrzej Solecki – Dlaczego akurat teraz weszła taka uchwała? Dlaczego
nie moŜna podjąć takiej samej uchwały  w sprawie skargi pana Henryka
Holwega?   Tych skarg  było  kilka. Czy są równi i równiejsi?

- Przewodniczący obrad – Czy chciałby ktoś jeszcze zabrać głos? Nie widzę?
Dziękuję. Kto jest za przyjęciem w/w    uchwały? Za głosowało 9 osób, 4
osoby  wstrzymały się od głosu. Dziękuję. Uchwała została podjęta.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność
Burmistrza Miasta i Gminy Gniew – Druk Nr R/399/06. Czy są pytania w
tej sprawie? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Dla mnie to jest śmieszne,  co Wy tu robicie. Jest na sali
pan Krause niech się wypowie.

- Przewodniczący obrad  -  Kto jest za przyjęciem tego projektu uchwały? Za
głosowało 8 osób, 5 osób wstrzymało się od głosu. Na tym zamykam pkt.4
porządku obrad i przechodzimy do pkt.5 i 6.

Punkt 5 i 6

- Przewodniczący obrad – Pkt. 5 – zapytania i postulaty mieszkańców. Pkt.6
– odpowiedzi na zapytania i postulaty mieszkańców.

- Henryk Krause – Chodzi o Fundację Zamek w Gniewie , która przejęła
zadania kulturalne w Gminie.  Nowy twór przejął to zadanie i miał je
prowadzić lepiej, ale okazuje się ,Ŝe w mieście jest gorzej pod względem
kultury. Te 150 tyś. zł jest na zadania komercyjne czy ogólnie na
działalność kultury  w Gminie? Chodzi mi o ten  rok. Nie było np. występu
Ŝadnego zespołu, jak to miało miejsce w poprzednim roku, gdzie
występowała „Eleni”.  W prasie ukazują się informacje na temat budowy
domów  w Gniewskich Młynach. W końcu są to budynki socjalne czy
komercyjne?

- Bogdan Badziong – Nie wiem o co Pan pyta?  Czy to Zamek, czy o
„Eleni”?  Nie wiem jaką ma Pan wiedzę na temat kultury?  Fundacja jest
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powołana  do prowadzenia  imprez komercyjnych, ale teŜ  wypełnia
zadania Gminy w oparciu o ustawę o upowszechnianiu kultury. Niedługo
pani Skarbnik idzie na kontrolę do Fundacji i będzie wiadomo na , co
środki zostały wydane.   RóŜni  ludzie mają róŜne pojęcia o kulturze. A
jeszcze , co innego znaczy słowo kultura. Jeśli chodzi o zespół „Eleni” ,
który występował w hali  to był on za moich czasów, a nie innych. Co zaś
tyczy się budowy domów to będą w nich mieszkania   socjalne, pod
hipotekę i  komercyjne.

- Andrzej Banaszak – Komisja Rewizyjna , co roku  zapoznaję się ze
sprawami finansowymi i rzeczowymi Fundacji, ale chcielibyśmy wiedzieć
jakie  w ramach  porozumienia Fundacja zadania realizuje?

- Henryk Krause – Wszystkie imprezy komercyjne były podane jako
finansowane przez Gminę. Dlatego zadałem takie pytanie.

- Maria Olszewska – Chodziło Panu o wykaz imprez i z tego, co wiem był
Pan z tej informacji zadowolony.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Na tym zamykam pkt. 5 i 6 porządku
obrad i ogłaszam 10 minutową przerwę.

Przerwa 10 minut.

Punkt 7

- Przewodniczący obrad – Wznawiam obrady po przerwie i przystępujemy
do pkt.7 porządku obrad – interpelacje i zapytania radnych. Mam pytanie.
Jak   z nauką   języka angielskiego w szkołach  w Gminie? Poza tym zbliŜa
się siedmiolatka budŜetu unijnego 2007-2013. W związku z tym jest tyle
róŜnych programów i moŜliwość pozyskania środków na te programy. Czy
mamy w Gminie takiego człowieka, który byłby szkolony w tym kierunku i
dla nas te środki pozyskiwał?

- Andrzej Solecki – Ręce mi opadają. ZłoŜyłem dwie interpelacje medialne i
Ŝadnej reakcji, Ŝadnej odpowiedzi, gdzie tu jest demokracja. Czy my
jesteśmy w gminie kacyków?  Podczas koncertu  Edyty Gepert  zgłosił się
do mnie w-ce Burmistrz i mówi, Ŝe zgubił płytę z interpelacjami  i czy
mogę mu dać następną. Powiedziałem, Ŝe w biurze rady jest to w
komputerze więc niech sobie weźmie. Ja ciągle nie mam odpowiedzi na
moją interpelację , brak jakichkolwiek konsekwencji. Zwracam się do
Przewodniczącego Rady Ŝeby apelował w tej sprawie do pana Burmistrza. .
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Jestem jednak tą jednoosobową opozycją w tej radzie ,  a Pan mnie traktuje
niepowaŜnie. Mimo wszystko zgłoszę znowu to co mi wyborcy przekazali.
Czy  ten nieszczęsny chodnik na ul. Krasickiego będzie naprawiony?
Łopiany juŜ zarosły te płyty chodnikowe. Czy pan  Jaskólski zastępuje pana
Prezesa ZUK? Na ul. Piłsudskiego jest ogromna dziura w asfalcie, czy nie
moŜna tego zrobić? Zgłaszam osobie odpowiedzialnej za to w ZUK i bez
echa. Panie Burmistrzu niech się Pan przejdzie się po mieście i zobaczy to
wszystko.

- Przewodniczący rady – W miesiącu czerwcu mieliśmy wizytę studentów ,
którzy badali nasze miasto pod względem  barier architektonicznych.
Okazuje się ,Ŝe wjazd na cmentarz wózkiem inwalidzkim stwarza duŜe
trudności to samo jest z chodnikami. Bardzo wysoki  krawęŜnik jest przy
PKS jak się chce wejść na plac manewrowy od ul. Kopernika. Dobrze
byłoby gdyby szło coś z tym zrobić.  Oprócz tego mamy w tym roku klęskę
w rolnictwie i w związku z tym mam apel do pana Burmistrza czy nie
umorzyłby rolnikom  III raty podatku rolnego? Oczywiście decyzja naleŜy
do Burmistrza. Ale przydałoby się to rolnikom w celu przygotowania pól
pod zasiewy na zimę.

- Janusz Karzyński – Czy jest moŜliwość pozyskania szlaki dla Ostrowitego
do drogi  przy szkole?

- Andrzej Banaszak – Pytam o sposób rozwiązania ruchu drogowego na
starym mieście. Jakie są w tym zakresie plany na przyszłość? Wczoraj
jadąc na Wyręby przez Piaseczno zauwaŜyłem straszne  wyrwy w drodze.
Szkoda tej drogi, dlatego naleŜałoby ją jakoś  zabezpieczyć. Wjazd do
miasta  kostką  na ulicy Kościuszki  zapada się. Jest to zadanie Starostwa,
ale naleŜy juŜ  dziś podjąć w tej sprawie działanie.

- Bogusław Kowalski – Czy do PieniąŜkowa trafią jakieś lampy?  Woda leci
z pól na drogi, a poza tym popieram apel pana Przewodniczącego.

- Przewodniczący obrad – Wiem, Ŝe jest powołana Komisja do spraw
suszowych  i jeśli Wojewoda te wnioski uzna  to część rolników jakieś
odszkodowanie  z tego tytułu otrzyma. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie
widzę. Zamykam pkt. 7 porządku obrad i przystępujemy do pkt.8.

Punkt 8

- Przewodniczący obrad – Pkt. 8 porządku obrad – odpowiedzi na zapytania
radnych. Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.
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- Bogdan Badziong – Udzielał odpowiedzi na zapytania radnych:
- Język angielski w szkołach -  jak na razie nie ma wykwalifikowanych

nauczycieli. Są nauczyciele  z kwalifikacjami, ale  oni nie chcą uczyć w
innych szkołach .  Nauki  nie finansowała im gmina i nikt ich nie zmusi do
przejścia do innych szkół. Postanowiliśmy uczyć   tego języka w I kl.
podstawówki, ale jak na razie brakuje kadry i trudno ją pozyskać.

Rewitalizacja - jest to plan dla całej gminy   nasze dokumenty będą
przygotowane i radnym przedstawione. Jest tam wszystko napisane. Środki
będą   przyznane na województwo, a województwo będzie te środki
rozdzielało na powiaty.

Dziury w drodze – nie mówię, Ŝe to jest nie istotne, ale robimy co moŜemy.
Jak mam na te filmy pana Radnego odpowiedzieć? Dziury będą
naprawione.

Bariery architektoniczne – teŜ juŜ się do tego przymierzaliśmy. Studenci z
Politechniki Gdańskiej przywiozą swoje prace i  wystawa ich będzie w
połowie września br.  Chcemy w Gminie  utworzyć stanowisko dla osoby
niepełnosprawnej, która zajęłaby się problemami niepełnosprawnych w
gminie.  Jest na terenie gminy taki chłopak, który by się tymi sprawami
zajął  i moŜe otrzymamy środki na utworzenie takiego stanowiska pracy.
Piszemy wniosek o BUS dla niepełnosprawnych.

Klęska w rolnictwie – na nasz wniosek województwo powołało tę  komisję.
Wszystkie wnioski wysyłamy do województwa, ale na dzień dzisiejszy nikt
nic nie wie. Wskazywaliśmy, Ŝe ten system oceny szkód jest nieprecyzyjny.
Ale nie otrzymaliśmy na to odpowiedzi.

Ruch drogowy na starym mieście – organizacja ruchu drogowego ma
wpływ na plan zagospodarowania przestrzennego dla starego miasta. ZUK
prowadzi juŜ rozmowy na temat  organizacji ruchu na starym mieście.
Dokument w tej sprawie  musimy przygotować. Na dziś zostały zrobione
pasy na ulicach w całym mieście. To teŜ juŜ poprawi bezpieczeństwo ruchu.

Ul. Kościuszki - osuwa się bo nie jest ona dokładnie w tym samym miejscu
zrobiona. Zarywa się dokładnie tam  gdzie była dawniej stara ul.
Kościuszki. Została ona przesunięta i stąd to zapadlisko. Ze Starostwem juŜ
o tym rozmawiałem, ale mówią, mi Ŝe zrobili drogę do Ciepłego i na razie
nic więcej nie zrobią.  I tak to wygląda.

Oświetlenie  - oczywiście nadal będzie robione i pobocza  teŜ będą
obcinane.
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- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.

- Andrzej Solecki –  Nie usłyszałem nic na temat łopianów i parkingu na
świńskim rynku?

- Bogdan Badziong – Jeden z  sąsiadów tego parkingu tego parkingu ciągle
pisze skargi i dlatego nie moŜemy nic zrobić.

- Przewodniczący obrad  – Dziękuję. Zamykam pkt. 8 porządku obrad i
przystępujemy do pkt. 9.

  Punkt 9

- Przewodniczący obrad  – Pkt.9  porządku obrad - informacja
Przewodniczącego o złoŜonych na piśmie interpelacjach oraz udzieleniu
odpowiedzi pisemnych na te interpelacje.

- Przewodniczący Rady – Interpelacji na piśmie nie było, a dyskusja na temat
interpelacji była  prowadzona   na poprzedniej sesji.

- Andrzej Solecki – Prosiłem Ŝeby Pan przedstawił ekspertyzę tego polonisty
na piśmie. Ja nie mogę w tej chwili pracować poniewaŜ  Pan nie wykonuje
swoich obowiązków przewodniczącego.  Czy mam wywiesić w mieście
banery, Ŝe Pan nie wykonuje swoich obowiązków. Pan mi da tę ekspertyzę
tego polonisty, Ŝe interpelacja medialna nie jest interpelacją. To jest XXI
wiek panie Przewodniczący. Jak składa ktoś inny   interpelacje  to jest
odpowiedź jak Solecki to nie.

- Przewodniczący Rady – Nie będziemy się bawić w ekspertyzy. Proszę
zgłosić wniosek do Komisji Statutowej.

- Andrzej Solecki – Proszę mi dać tę ekspertyzę, Ŝądam Ŝeby Pan wypełniał
swoje obowiązki  zgodnie ze statutem.  Odczytał § 17 pkt.1 statutu.  Pan się
nie wywiązuje ze swoich  obowiązków słuŜbowych.

- Przewodniczący Rady – RóŜnimy się , bo zaleŜy , co kto  rozumie pod
pojęciem  tego zapisu  do czego jest powołany przewodniczący rady?

- Andrzej Solecki – Za co Pan bierze pieniądze?  Pan nie wypełnia swoich
obowiązków statutowych.
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- Marek Barnik – Proponuję ograniczyć czas wypowiedzi w pewnych
tematach, trzeba wziąć to pod uwagę w przyszłej kadencji. Wnoszę o
głosowanie.  Czy interpelacja medialna ma znamiona interpelacji pisemnej
czy nie?

- Andrzej Solecki – Potrafisz tylko gasić. Kolejny straŜak Burmistrza.
Dlaczego Pan nie wypełnia obowiązków zgodnie ze statutem gminy?

- Przewodniczący rady – Statut jest prawem niŜszego rzędu.

- Przewodniczący obrad -  Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?
Nie widzę?   Zamykam pkt. 9 porządku obrad i przechodzimy do pkt. 10.

Punkt 10

- Przewodniczący rady  – Pkt. 10 porządku obrad – wolne wnioski i
informacje. Jako ppkt. (a) mamy  upowaŜnienia Komisji Rewizyjnej do
przeprowadzenia kontroli  w celu  rozpatrzenia skargi pani Anny
Czachorowskiej. Kto z radnych jest za upowaŜnieniem Komisji Rewizyjnej
do przeprowadzenia ww. kontroli?  Jednogłośnie. Dziękuję. Pan
przewodniczący ustali termin kontroli. Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.

- Andrzej Solecki – A skarga pana Henryka Holwega kiedy będzie
rozpatrywana?

- Przewodniczący rady – Pan Henryk Holweg nie składał skargi  tylko  jest to
taki trochę krzyk rozpaczy. Otrzymał pismo od rady  Ŝeby odstąpił od
swoich roszczeń, a w zamian Pan Burmistrz miał Jemu umorzyć podatki.
Na jakiej podstawie my mamy wypłacić panu Holwegowi 65 tys. zł. My
moŜemy tylko zrobić to co zrobiliśmy.

- Andrzej Solecki – Z całym szacunkiem, dlaczego nie moŜna tego skierować
do Komisji Rewizyjnej? Składam taki wniosek. Chodzi o to,  Ŝeby starego
człowieka  nie wpędzać do grobu.

- Bogdan Badziong – Odpowiedź otrzymał, Ŝe jeśli chce mieć umorzony
podatek musi napisać wniosek, a  Pan Holweg  wniosku nie napisał i nie
napisze , a więc  ja nie mam podstawy do umorzenia podatku Panu
Holwegowi.

- Andrzej Solecki – Chcę widzieć to pismo.
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- Bogdan Badziong – Pan Holweg znowu napisał pismo, a my juŜ nie wiemy
gdzie i jak te pisma kwalifikować. Ja Ŝadnej roboty Panu Holwegowi nie
zlecałem.

- Andrzej Solecki – Powiedział pan ,Ŝe niech Pan napisze sprawę załatwimy.

- Przewodniczący Rady – Są pewne zasady, których nie moŜemy łamać. To
Pan nie wie, Ŝe jeśli się coś zleca musi być zamówienie na zlecenie , a
potem faktura? Takiego zlecenia nie było.

- Andrzej Solecki – Od tego są prawnicy i niech oni to załatwią.

- Przewodniczący rady  – Dziękuję. Zamykam pkt. 10 porządku obrad i
przystępujemy do pkt. 11.

Punkt 11

- Przewodniczący rady- Pkt. 11 porządku obrad -  temat i termin kolejnej
sesji. Temat rewitalizacja. Termin 27.09.2006 r. godz. 11:00. Na tym
zamykam kolejną sesję rady miejskiej w obecnej kadencji. Dziękuję
wszystkim za przybycie i za rzeczową dyskusję.

- Na tym protokół zakończono. Protokół sporządzono w dwóch
jednobrzmiących egzemplarzach. Jeden dla Burmistrza drugi dla rady.
Godzina zakończenia sesji 14:20.

- Protokołowała:
GraŜyna Dudzik
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